
ČT 2 

Moderní technologie a studium na vysokých školách 
14.3.2007    ČT 2    str. 6   21:00 Události, komentáře 

 
 
Rozhovor s paní prorektorkou MU Ivanou Černou: 
 
 
Já teď do Brna zdravím Ivanu Černou, prorektorku pro informační technologie Masarykovy 
univerzity. Dobrý večer. 
 
Ivana ČERNÁ, prorektorka pro informační technologie, Masarykova univerzita, Brno 
-------------------- 
Dobrý večer. 
 
Jan NĚMEC, moderátor 
-------------------- 
Řekněte, slyšeli jsme v příspěvku, že vy máte zvláštní software, který je schopný plagiátorství odhalit. 
Jak dlouhou jste to vyvíjeli, co všechno umí? 
 
Ivana ČERNÁ, prorektorka pro informační technologie, Masarykova univerzita, Brno 
-------------------- 
Tak systém je součástí rozsáhlého informačního systému, který se používá na Masarykově 
univerzitě. Tento systém se vyvíjí už zhruba od roku 1999, aplikace, která slouží na odhalování 
plagiátů byla uvedena do provozu minulý rok v létě. 
 
Jan NĚMEC, moderátor 
-------------------- 
Je to na pedagogovi, zda ten systém použije, zda bude odhalovat plagiátorství. Používají ho u vás 
kantoři často? 
 
Ivana ČERNÁ, prorektorka pro informační technologie, Masarykova univerzita, Brno 
-------------------- 
Ano, používají. Je to sice krátké období na to, abych mohla poskytnout nějaké konkrétní číslo, ale 
používají ho učitelé jak pro kontrolu seminárních prací, tak samozřejmě i pro kontrolu závěrečných 
prací jako jsou bakalářské a diplomové práce. Jeho použití je velmi jednoduché, takže skutečně nic 
nebrání učitelům v tom, aby zkontrolovali práce. 
 
Jan NĚMEC, moderátor 
-------------------- 
Máte už aspoň hrubou představu, byť ne třeba přesnou statistiku, v kolika případech se to plagiátorství 
podařilo odhalit tímto způsobem? 
 
Ivana ČERNÁ, prorektorka pro informační technologie, Masarykova univerzita, Brno 
-------------------- 
Tak jednak to období, ve kterém je systém používaný, je poměrně krátký, abych mohla hovořit o 
konkrétních číslech. A na druhé straně o mnohých případech se ani nedozvíme, protože to vyřeší 
učitel v rámci svých kompetencí v průběhu výuky. Ráda bych zdůraznila, že ale takovýto systém má i 
jakýsi preventivní aspekt nebo prvek, protože studenti vědí, že vyučující mají takovýto systém k 
dispozici s tímto vědomím, a toto vědomí je vede k tomu, aby práce, které odevzdávali, byly skutečně 
kvalitní a obhajitelné. 
 
Jan NĚMEC, moderátor 
-------------------- 
Paní prorektorko, já vám děkuji. 
 
Celá reportáž na http://archiv.newton.cz/tvr/2007/03/14/02c78d072cc9a9e53f1f9b54bb08fc60.asp  
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